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TOELICHTING

De Europese richtlijn 1999/74/EG van 19 juli 1999 tot vaststelling van 
minimumnormen voor de bescherming van legkippen heeft in het belang van het 
dierenwelzijn van legkippen een einde gemaakt aan de dieronwaardige kooien 
waarin de kippen tot vóór 2012 opgehokt werden. Sindsdien gelden voor de dieren 
naast vrije uitloop, overdekte buitenloop en scharrel, waarbij het natuurlijk gedrag 
van kippen gerespecteerd wordt, zogenaamde ‘verrijkte’ kooien zoals vastgelegd 
in hoofdstuk III van de genoemde richtlijn.

Het respecteren van het natuurlijk gedrag van kippen wordt ook door de consu
menten, die milieubewuster en diervriendelijkere voeding prefereren, ondersteund. 
Onder druk van die publieke opinie hebben al tal van ondernemingen aangekondigd 
geen gebruik meer te zullen maken van eieren van kooikippen.

McDonald’s, Burger King en Starbucks zijn voorbeelden van economische masto
donten die op dat vlak reeds toezeggingen hebben gedaan. Maar ook in ons land 
hebben al diverse grootwarenhuizen en bedrijven de verkoop of het gebruik van 
eieren van kooikippen afgezworen.

Duitsland heeft inmiddels besloten het gebruik van verrijkte kooien op termijn te 
laten uitdoven. Na een veroordeling door de rechtbank, waarbij het gebruik van 
kooien als strijdig met het dierenwelzijn is gebrandmerkt, heeft de Duitse regering 
beslist de kooihuisvesting voor leghennen te verbieden vanaf 2025.

Het is naar onze mening dan ook gepast om deze evolutie in de regelgeving 
nauwgezet op te volgen en nu reeds maatregelen te nemen om een mogelijk 
Europees verbod op de ‘verrijkte’ kooien op termijn voor te bereiden.

Dit voorstel roept daar toe op, zodat Vlaanderen ook een voortrekkersrol speelt 
in het welzijn van de legkippen. De bestaande Vlaamse legkippenhouderij werkt 
immers nog grotendeels – een goede 60% – met verrijkte kooien.

Het is dan ook gepast om reeds vanaf vandaag maatregelen te nemen om de om
schakeling naar legkippenhouderij met vrije uitloop voor de hennen te organiseren.

Els ROBEYNS
Steve VANDENBERGHE

Rob BEENDERS
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Vlaams Parlement

VOORSTEL VAN RESOLUTIE

Het Vlaams Parlement,

– gelet op:
 1° het belang van het welzijn van legkippen;
 2° het veranderde consumptiegedrag waarin leefmilieu en dierenwelzijn aan be-

lang winnen;
 3° het feit dat in Vlaanderen naar schatting het merendeel van de legkippen

houderijen nog met verrijkte kooien werkt;
 4° een mogelijk Europees verbod op het gebruik van verrijkte kooien;

– verzoekt de Vlaamse Regering:
 1° de Vlaamse legkippenhouderijen en de gebruikte houderijsystemen in kaart 

te brengen;
 2° de bedrijven te sensibiliseren en te informeren over het belang van niet

kooisystemen voor legkippen;
 3° de bedrijven te ondersteunen in het omschakelen naar houderijen met niet

kooisystemen bij aanvragen tot uitbreiding of vernieuwing van de installa-
ties;

 4° de Kippencommissie op regelmatige basis te doen samenkomen om de situa
tie te evalueren met het oog op een verbod voor kooisystemen, uiterlijk te-
gen 2025.

Els ROBEYNS
Steve VANDENBERGHE

Rob BEENDERS


